

Title (en)
Slicing machine.

Title (de)
Scheibenschneidemaschine.

Title (fr)
Machine pour couper en tranches.

Publication
EP 0429838 A2 19910605 (DE)

Application
EP 90120027 A 19901019

Priority
DE 8913582 U 19891117

Abstract (en)
The invention relates to a slicing machine, in particular for bulbous vegetables or fruits, having a rotor which is mounted rotatably in a rotary housing (10), drives the product to be cut in the direction of rotation (11) and in so doing presses it against the inner wall of the rotary housing (10), which is formed over a circumferential portion by a lid (7) which is mounted so as to be able to pivot at its front end relative to the direction of rotation (11) of the rotor and defines, in the open position, with its rear end opposite a fixedly arranged cutter (9) a cutting gap (12) which determines the cutting thickness and for the alteration of which an adjusting device (1-6) which pivots the lid (7) is provided. According to the invention, provision is made for a resilient device (8) which pivots the lid (7) into an increasing open position, and for a manually rotatable eccentric (1) which acts upon the lid (7) counter to the action of the resilient device (8). <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Scheibenschneidemaschine, insbesondere für knollenförmige Gemüse oder Erdfrüchte, mit einem drehbar in einem Rotationsgehäuse (10) gelagerten Rotor, der das Schneidgut in Drehrichtung (11) mitnimmt und dabei gegen die Innenwandung des Rotationsgehäuses (10) preßt, das über einen Umfangsabschnitt durch eine Klappe (7) gebildet ist, die - bezogen auf die Drehrichtung (11) des Rotors - an ihrem vorderen Ende verschwenkbar gelagert ist und in Öffnungsstellung mit ihrem hinteren Ende gegenüber einem ortsfest angeordneten Messer (9) einen die Schnittdicke definierenden Schnittspalt (12) begrenzt, zu dessen Veränderung eine die Klappe (7) verschwenkende Verstelleinrichtung (1 - 6) vorgesehen ist. Erfindungsgemäß wird vorgesehen eine durch eine federelastische, die Klappe (7) in zunehmende Öffnungsstellung verschwenkende Einrichtung (8) und durch einen manuell verdrehbaren, die Klappe (7) gegen die Wirkung der federelastischen Einrichtung (8) beaufschlagenden Exzenter (1).

IPC 1-7
B26D 7/26

IPC 8 full level
B26D 1/02 (2006.01); **B26D 7/01** (2006.01); **B26D 7/26** (2006.01)

CPC (source: EP US)
B26D 1/02 (2013.01 - EP US); **B26D 7/01** (2013.01 - EP US); **B26D 7/2628** (2013.01 - EP US); **Y10T 83/04** (2015.04 - EP US);
Y10T 83/6515 (2015.04 - EP US); **Y10T 83/6547** (2015.04 - EP US); **Y10T 83/6667** (2015.04 - EP US); **Y10T 83/728** (2015.04 - EP US);
Y10T 83/738 (2015.04 - EP US)

Cited by
EP0691188A1; US5771766A

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)
DE 8913582 U1 19891228; EP 0429838 A2 19910605; EP 0429838 A3 19911030; US 5105695 A 19920421

DOCDB simple family (application)
DE 8913582 U 19891117; EP 90120027 A 19901019; US 61414190 A 19901116